

收录 万方数据知识服务平台 中文科学期刊数据库

主管单位 中国医药集团总公司

主办单位 中国科学器材公司

名誉主编 于清明

主 编 张少怡

副 主 编 何大澄 李坤成 李 力

孙 涛 王京宇 朱朝晖

(姓氏拼音字母为序)

编辑部主任 蔡钱英

编委会委员 艾 林 蔡 葵 蔡天智 仓怀兴 陈 蕾

崔泽实 崔晓东 陈宏文 崔 巍 曹少平

邓少丽 樊瑜波 范医鲁 郭世富 郭俊唐

黄 昊 何香芹 胡型锦 韩南银 韩志海

何大澄 何 琼 蒋红兵 蒋庆峰 李大伟

李 光 李 杰 李坤成 李危石 刘景鑫

刘丽旭 李晓欧 刘 海 刘新福 吕 杰

廖 杰 龙 笑 罗葆明 马云会 马小丽

牛瑞芳 潘世扬 邱 强 孙喜文 孙令非

孙 涛 宋德胜 施继君 王东红 王志农

王 浩 王京宇 王军强 王明水 王培军

王知力 王志刚 魏建新 卫 勃 储晓阳

夏慧琳 徐白莹 肖松山 邢宝才 叶 慧

叶 辉 殷衡基 尹 涓 余 晨 杨 凯

杨 锐 张少娟 张志成 张 珂 张 锦

张景峰 张旭东 张世庆 赵晓光 赵友全

郑 东 郑 青 朱朝晖 朱广迎 朱 健

(姓氏拼音字母为序)

出 版 《现代仪器与医疗》编辑部

办公地址 北京市朝阳区太阳宫中路19号院1号楼

联系电话 010-84438818

官方网站 <http://www.miamt.com>

E-mail 办公: mhangong@163.com

发行: mfaxing@163.com

广告许可证号 京朝工商广字第8178号

印 刷 北京卡梅尔彩印厂

发 行 北京报刊发行局

订 购 全国各地邮政局或编辑部

邮发代号 82-699

定 价 每期30.00元(中国大陆)

每期10.00美元(港澳台)

中国标准连续出版物刊号

ISSN 2095-5200

CN 10-1084/TH

2020年版权归本刊主办单位所有

未经本刊书面许可,不得转载、摘编本刊所有文章内容,除特别声明,本刊刊出的所有文章不代表主办单位和本刊编委会的观点

本刊如有印装质量问题,请向本刊编辑部调换

论 著

- 增材制造金属骨科植入器械不溶残留物评价研究……………孙嘉悒 1
- 酶法测定糖化白蛋白试剂盒质量控制指标分析……………郭世富 毕春雷 5
- 浅析外科植入物磁共振兼容性安全评价……………高中 陆离原 王伟明 8
- 医疗器械辐射发射试验比对评价方法探索……………张芸 高中 卢大伟 13

抗击疫情 + 医用设备研发与临床精准施用专栏

- 2020年1~4月全国新型冠状病毒检测试剂获准数据分析
……………张华吉 李秀记 郭媛媛等 17
- 突发公共卫生事件下的医疗物资应急管理研究……………张璐璐 谭艳芬 张靓 21
- 新冠肺炎疫情期间内镜中心为兵服务流程探讨与实践…畅海升 彭乐 王述莲等 27
- 医用一次性防护服标准要求与审评规范化探讨……………侯丹丹 储云高 30

管理论坛

- 借鉴 JCI 标准加强药械检验机构留样库房管理探讨
……………张炜敏 黄宝斌 黄清泉 37
- 监护仪维修费用高的原因分析及对策实施……………李国梁 李心蕊 41
- 广西地区临床工程师基本情况初步调查研究……………钟宇芳 储晓阳 王育萍 44

影像介入

- 超高磁场下大鼠脑血管成像技术应用……………雷建锋 赵媛媛 王战京等 49
- 交叉电项针对治疗急性脑梗死的磁共振波谱成像的影响
……………蔡国锋 梁洪文 孙波等 53
- 头颈部木村病的 CT 诊断价值……………付兰 张力 56

研制开发

- 肛肠科新型冲洗装置的设计与探索……………张雪艳 立全晰 韩淳淳等 59
- 气相色谱仪气化室中过滤和预分离的技改……………王星 付晓宽 谭启涛 62

检验检测

- 血清CA15-3、CA125、CEA和IL-6联合检测对乳腺癌早期诊断的应用价值
……………李基克 魏方 王述莲 66
- 血清维生素 D 水平与产后抑郁防治的相关性研究……………李娟 后建丽 段丽丽 69
- 理气散结颗粒的质量标准研究……………魏谭军 肖成 魏旭等 72

临床研究

- 生物陶瓷 iRoot BP Plus 根尖屏障术与氢氧化钙血运重建术在年轻恒牙治疗中的疗效观察
……………寻颖 徐莉 董星月 79
- FCC-8000C 型钴机放疗同步紫杉醇、顺铂化疗对局部晚期非小细胞肺癌的临床疗效
……………徐瀚峰 魏娟 张启佳等 82
- 早期乳腺癌可疑淋巴结选取的临床意义……………何友新 杨贺庆 86
- 激素补充治疗对中老年围绝经期及绝经后期心血管疾病的临床疗效
……………王媛媛 王李利 孟洁 90

医疗信息化

- 医疗设备质控管理中信息化技术的应用及对医疗设备质控质量的影响
……………胡楚锋 陈鼎兴 黄雄京等 94

(本期责任编辑:李紫璇)

MODERN INSTRUMENTS & MEDICAL TREATMENT

Bimonthly Founded on May 1995 Vol. 26, No. 2, June 25th, 2020

Responsible by

China National Biotec Corporation

Sponsor by

China National Scientific Instruments & Materials Corporation

Titular Editor-in-Chief

Yu Qingming

Editor-in-Chief

Zhang Shaoyi

Director of Editorial Department

Cai Qianying

Deputy Editor-in-Chief

He Dacheng Li Kuncheng Li Li

Sun Tao Wang Jingyu Zhu Chaohui

Editorial Board

Ai Lin	Cai Tianzhi	Cai Kui	Cang Huaixing
Chen Lei	Cui Xiaodong	Cui Zeshi	Chen Hongwen
Cui Wei	Cao Shaoping	Fan Yubo	Deng Shaoli
Fan Yilu	Guo Juntang	Guo Shifu	He Xiangqin
Huang Hao	Hu Xingdi	Han Nanyin	Han Zhihai
He Qiong	He Dacheng	Li Dawei	Jiang Hongbing
Li Guang	Jiang Qingfeng	Li Jie	Li Kuncheng
Li Weishi	Liu Jingxin	Liu Lixu	Li Xiaou
Liu Hai	Liu Xinfu	Lv Jie	Liao Jie
Long Xiao	Luo Baoming	Ma Yunhui	Ma Xiaoli
Qiu Qiang	Niu Ruifang	Sun Xiwen	Pan Shiyang
Sun Tao	Sun Lingfei	Shi Jijun	Song Desheng
Wang Hao	Wang Zhinong	Wang Jingyu	Wang Donghong
Wang Zhili	Wang Mingshui	Wang Peijun	Wang Junqiang
Wei Bo	Wang Zhiwei	Wei Jianxin	Xu Xiaoyang
Xia Huilin	Xiao Songshan	Xu Baixuan	Xing Baocai
Ye Hui	Ye Hui	Yin Hengji	Yin Wei
Yu Chen	Yang Kai	Yang Rui	Zhang Shaojuan
Zhang Ke	Zhang Zhicheng	Zhang Jin	Zhang Jingfeng
Zhu Jian	Zhang Xudong	Zheng Dong	Zhang Shiqing
Zheng Qing	Zhao Xiaoguang	Zhu Chaohui	Zhao Youquan
Zhu Guangying			

Edited and Published by

CSIMC Editorial Office of Modern Instruments and Medical Treatment

Address

Build No.1 Taiyanggong Street, Beijing

Tel 010-84438818

E-mail mbandong@163.com

Web site http://www.miamt.com

Distributor

Scope: Public at home and abroad

Order

Post Office of China

Post Code: 82-699

Price:

Mainland CNY 30.00

Hongkong, Macao, Taiwan USD 10.00

CSSN ISSN 2095-5200

CN 10-1084/TH

All copyrights in 2020 belong to the sponsor of the journal.

Not content published by the journal may be reproduced or abridged without authorization.

All articles published represent the opinions of the authors, and do not reflect the official policy of the sponsor or the Editorial Board, unless this is clearly specified.

In case of printing quality problems, please contact Editorial Department of the journal for change.

CONTENTS IN BRIEF

- Study on Evaluation Methods of Insoluble Particulate Residues in Metal Orthopedic Implant Devices Based on Additive Manufacturing.....Sun Jiayi 1
- Study on the Quality Control Standard of Glycated Albumin Assay Kit on Enzymatic Methods.....Guo Shifu, Bi Chunlei 5
- Elementary Analysis of Safety Assessment of MRI Compatibility of Surgical ImplantsGao Zhong, Lu Liyuan, Wang Weiming 8
- Study on Comparison Assessment Methods of Radiated Disturbance Test for Medical Devices.....Zhang Yun, Gao Zhong, Lu Dawei 13
- Analysis on the Listing Data of 2019-nCoV Detection Reagents in China from January to April in 2020.....Zhang Huaqi, Li Xiuji, Guo Yuanyuan, et al 17
- Study on Medical Supplies Emergency Management for Emergent Events of Public Health.....Zhang Lulu, Tan Yanfen, Zhang Liang 21
- Discussion and Practice of the Service Process of Endoscopy Center for Soldiers in the COVID-19 Epidemic.....Chang Haisheng, Peng le, Wang Shulian, et al 27
- Discussion on the Standard Requirements and Normalization of Technical Evaluation of Disposable Protective Clothing for Medical Use.....Hou Dandan, Chu Yungao 30
- Discussion on Strengthening the Management of Retention Samples Warehouse in Drug and Medical Device Inspection Agency by Learn From JCI StandardsZhang Weimin, Huang Baobin, Huang Qingquan 37
- Causes Analysis and Countermeasure Implementation of High Maintenance Cost of Monitors.....Li Guoliang, Li Xinrui 41
- Preliminary Investigation and Research on the Basic Situation of Clinical Engineers in Guangxi.....Zhong Yufang, Chu Xiaoyang, Wang Yuping 44
- Application of Cerebrovascular Imaging Technology in Rats under Ultra-high Magnetic Field.....Lei Jianfeng, Zhao Yuanyuan, Wang Zhanjing, et al 49
- Effect of Cross Electro-nape-acupuncture on Magnetic Resonance Spectroscopy in the Treatment of Acute Cerebral InfarctionCai Guofeng, Liang Hongwen, Sun Bo, et al 53
- CT Diagnostic Value on Kimura Disease in Head and NeckFu Lan, Zhang Li 56
- Design and Exploration of a New Anorectal Irrigation DeviceZhang Xueyan, Li Quanxi, Han Chunchun, et al 59
- Technical Innovation of Filtration and Pre-separation in Gasifier of Gas ChromatographWang Xing, Fu Xiaokuan, Tan Qitao 62
- Value of Combined Detection of Serum CA15-3, CA125, CEA and IL-6 in the Early Diagnosis of Breast CancerLi Jike, Wei Fang, Wang Shulian 66
- Correlation between Serum Vitamin D Level and Prevention of Postpartum DepressionLi Juan, Hou Jianli, Duan Lili 69
- Study on Quality Standard of Liqi Sanjie Granules.....Wei Tanjun, Xiao Cheng, Wei Xu, et al 72
- Effects of Bioceramic iRoot BP Plus Apical Barrier and Calcium Hydroxide Revascularization on Young Permanent TeethXun Ying, Xu Li, Dong Xingyue 79
- Clinical Effects of FCC-8000C Cobalt-based Radiotherapy with Paclitaxel and Cisplatin on Patients with Locally Advanced Non-small Cell Lung CancerXu Hanfeng, Wei Juan, Zhang Qijia, et al 82
- Clinical Significance of Suspicious Lymph Node Selection in Early Breast CancerHe Youxin, Yang Heqing 86
- Clinical Study of Hormone Replacement Therapy on Cardiovascular System in Perimenopausal and Postmenopausal WomenWang Yuanyuan, Wang Lili, Meng Jie 90
- Application of Information Technology in Quality Control Management of Medical Equipment and Its Influence on Quality Control of Medical EquipmentsHu Chufeng, Chen Dingxing, Huang Xiongjing, et al 94

(Editor in charge: Li Zixuan)